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PROTOKÓŁ  Nr IV/2015 

IV sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 25 lutego 2015 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
oo

 – zakończono o godzinie 16 
30

.
    

 

IV sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad IV sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych. Nieobecna: radny Roman Szaflik.   

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Sławomir Słupczyński          - Wójt Gminy 

2. Pani Dorota Cipkowska               - Z-ca Wójta Gminy      

3. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic                - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                   - Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

7. Pan Roman Zbróg                        - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

8. Pani Małgorzata Sejka                 - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 

9. Pan Andrzej Zwolak                    - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

10. Pani Krystyna Łapacz                  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 

porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 

pytaniem czy maja uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag, 

wobec czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-14, przeciw- 0, 

wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej III sesji Rady Gminy Ryjewo.  

4. Informacja z realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo za rok 

2014. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, podatku 

leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów  i 

wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 

Ryjewo środków stanowiących fundusz sołecki. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad otrzymywania i wysokości zryczałtowanej 

miesięcznej diety przysługującej sołtysom Gminy Ryjewo z tytułu udziału we wszystkich 

czynnościach związanych z pracą na rzecz Rady Gminy Ryjewo. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony 

przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a 

także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Ryjewo do wspólnego przygotowania                    

i opracowania Lokalnej Strategii Rozwoju na obszarze Powiślańskiej Lokalnej Grupy 

Działania w okresie programowania Unii Europejskiej na lata 2014 - 2020. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/162/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia                

29 maja 2008roku w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Ryjewo                                   

do stowarzyszenia Powiślańska Lokalna Grupa Działania. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Ryjewo oraz planów 

pracy komisji stałych Rady Gminy Ryjewo na 2015 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/8/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia                   

05 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia                   

29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/16/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia                

29 grudnia 2014 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2015 – 2024.   

15. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

16. Interpelacje i zapytania radnych.  

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

18. Wolne wnioski i informacje.  

19. Zakończenie obrad.  

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej III  sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z III sesji z 

dnia 29 grudnia 2015 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z  III  sesji Rady Gminy z dnia 29 grudnia 2015 roku. 

 

Ad.4. Informacja z realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo 

za rok 2014. 

 

Informacje przedstawiła Pani Małgorzata Kubic. 

 

Małgorzata Kubic: Głównym zadaniem w pracy Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych jest prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, 

edukacyjnej oraz szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i 

narkomanii w szczególności dla dzieci i młodzieży szkolnej oraz pomoc osobom 

uzależnionym i ich rodzinom w zakresie udzielania porad i wskazówek w terapii i 

rehabilitacji w chorobie alkoholowej. Gminna Komisja liczy 8 osób. Członkowie GKRPA 

pracują w trzech zespołach problemowych, które w ramach swych uprawnień odbywają 

własne posiedzenia i realizowały zadania wynikające z uchwały Rady Gminy Ryjewo, 

przyjętego harmonogramu gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii w  2014 roku. W roku sprawozdawczym 
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członkowie GKRPA uczestniczyli w szkoleniu organizowanym  przez Urząd Marszałkowski 

w  Gdańsku i Konferencji organizowanej przez Wyższą Szkolę Psychologii Społecznej w 

Sopocie. W okresie objętym sprawozdaniem, komisja pracowała z osobami, które                         

problem alkoholowy mają od dłuższego czasu a także z nową grupą osób mających problem z 

nadużywaniem alkoholu i stosowaniem przemocy w rodzinie.  W 2014 roku,  16 osób z 

problemem nadużywania alkoholu  zostało skierowanych do zespołu motywującego na 

rozmowy profilaktyczne. Zgłoszenia w/w osób wpływały do GKRPA w Ryjewie z Policji, od 

kuratorów sądowych, Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i członków rodzin osób 

uzależnionych. Zgłoszenia następowały najczęściej po wszczynaniu awantur domowych i 

stosowaniu przemocy w rodzinie przez osoby będące pod wpływem alkoholu. Komisja 

skierowała 9 osób na badania psychologiczno-psychiatryczne przeprowadzane przez biegłych 

lekarzy,  w celu orzeczenia o uzależnieniu od alkoholu.  Komisja złożyła  7 wniosków do 

Sądu Rejonowego w Kwidzynie – Wydział Rodzinny i Nieletnich o wydanie postanowienia o 

przymusowe leczenie odwykowe osób uzależnionych. Przeprowadzono 6 wywiadów 

środowiskowych w rodzinach osób uzależnionych a także przeprowadzono wywiady:    w 

miejscu zamieszkania rodzin, w których występuje problem alkoholowy, w instytucjach 

powołanych do sprawowania opieki nad rodzinami mającymi problemy, a także w  

środowisku  (szkoły), w którym przebywają dzieci z w/w rodzin.  Komisja współpracuje z 

różnymi instytucjami w celu:  udzielenia pomocy osobom uzależnionym,  ochrony członków 

rodzin osób uzależnionych,  w szczególności udzielała różnorodnej pomocy dzieciom 

(organizacja wypoczynku letniego, umożliwienie dostępu do dóbr kultury i inne). 

Zorganizowano spotkanie z członkami różnych organizacji, stowarzyszeń  i grup działających 

na rzecz osób uzależnionych (alkohol, narkomania, i inne uzależnienia) i ich rodzin. 

Spotkanie miało  na celu zacieśnienie współpracy i niesienie pomocy rodzinom osób 

uzależnionych i samym uzależnionym.  Z wypoczynku letniego – kolonie wraz z realizacją 

programu profilaktycznego w Gdyni, skorzystało 12 dzieci.  Uczniom ze szkół na terenie 

Gminy Ryjewo dofinansowano wycieczki, wyjazdy i spotkania w ramach realizacji 

programów profilaktycznych, socjoterapeutycznych i dydaktyczno-wychowawczych. 

Uczniom Zespołu Szkół w Ryjewie dofinansowano wyjazd na obóz sportowy do Włoch a 

także uczestniczono w kosztach wycieczki organizowanej przez Parafię bł. Michała Kozala w 

Ryjewie. Dofinansowano  wycieczkę uczniów SOSW w Barcicach, uczniów Szkoły 

Podstawowej w Straszewie a także  z Zespołu Szkół w Ryjewie. W ramach realizacji 

programu „Postaw na rodzinę” uczestniczono w kosztach zorganizowania spotkania 

wigilijnego w SOSW w Barcicach a także dofinansowano zajęcia dla dzieci w Gminnej 

Bibliotece Publicznej w Ryjewie.  W okresie całego roku 2014 w  Zespole Szkół w Ryjewie, 

w Szkole Podstawowej w Straszewie, w SOSW w Barcicach a także w Bibliotece Publicznej 

w Ryjewie, realizowane były programy i warsztaty edukacyjno-profilaktyczne, koncerty, 

konkursy, pogadanki, spektakle. Głównym  zadaniem było  zapobieganie: narkomanii, 

uzależnienia od komputera,  spożycia  napojów alkoholowych i paleniu papierosów przez  

dzieci i młodzież a także nauczanie prawidłowego reagowania na różne zagrożenia. Komisja 

prowadziła również kampanię przeciw pijanym kierowcom. Na terenie Gminy Ryjewo w 

2014 roku sprzedaż alkoholu prowadziło 13 sklepów i 1 pub. W 2014 roku objęto kontrolą 5 

punktów  sprzedaży alkoholu. Punktów ze sprzedażą alkoholi wg rodzajów była następująca 

ilość: 
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1) do 4,5%  alkoholu i piwo   - 14 

2) od 4,5% –18%  alkoholu    - 13 

3) pow. 18%  alkoholu            - 10. 

 

Jednym z zadań GKRPA w Ryjewie, jest realizacja programu przeciwdziałania  narkomanii. 

W okresie objętym sprawozdaniem nie było zgłoszeń dotyczących osób zażywających 

narkotyki i inne substancje psychoaktywne i  komisja nie zastosowała wymaganych procedur 

w stosunku do żadnej osoby. Prowadzone były natomiast działania profilaktyczne 

przeciwdziałające narkomanii i przyjmowaniu innych substancji  uzależniających. 

Realizowano przedmiotowe programy profilaktyczne we wszystkich placówkach 

oświatowych na terenie Gminy Ryjewo. Realizacja wydatków określonych w harmonogramie 

realizacji zadań Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień 

przedstawia się następująco: 

1. Wynagrodzenie członków GKRPA                                            8.680,00 zł 

2. Opłaty za kolonie                                                                         9.260,00 zł 

3. Zakup materiałów                                                                        3.132,86 zł 

     w tym: 

     materiały biurowe, szkoleniowe                                                  1.479,00 zł, 

     nagrody w konkursach                       1.106,51 zł, 

     art. spożywcze  (wigilia)                                                                 547,35 zł, 

4.  Usługi zdrowotne                                                                           900,00 zł 

5. Usługi pozostałe                                                                       12.368,88 zł  

     w tym:       

     warsztaty i programy profilaktyczne, 

     przedstawienia                                                                             5.145,98 zł  

     opłaty sądowe                             280,00 zł 

     koszt przejazdu uczniów do kina, 

     na wycieczkę, do poradni                                                            5.470,90 zł 

     bilety do zoo, kina                                                                       1.472,00 zł                                                          

6. Opłata za abonament  telefoniczny                                               387,65 zł 

7. Delegacje                                                                                       143,60 zł   

RAZEM                                                                                    34.872,99 zł      

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, podatku 

leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów                          

i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/25/15 w sprawie poboru od 

osób fizycznych podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości w drodze 

inkasa oraz określenia inkasentów  i wysokości wynagrodzenia za inkaso. Uchwała stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

Gminy Ryjewo środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/26/15 w sprawie wyrażenia 

zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Ryjewo środków stanowiących fundusz sołecki. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad otrzymywania i wysokości zryczałtowanej 

miesięcznej diety przysługującej sołtysom Gminy Ryjewo z tytułu udziału we wszystkich 

czynnościach związanych z pracą na rzecz Rady Gminy Ryjewo. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/27/15 w sprawie zasad 

otrzymywania i wysokości zryczałtowanej miesięcznej diety przysługującej sołtysom Gminy 

Ryjewo z tytułu udziału we wszystkich czynnościach związanych z pracą na rzecz Rady 

Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 

zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla 

bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic  – Sekretarz Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych (nieobecność w trakcie głosowania 

Wiceprzewodniczącego Rady Aleksandra Grochowskiego). W  głosowaniu jednogłośnie      

(za– 13, przeciw –0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/27/15 w 

sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi 
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zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni 

zwłok zwierzęcych i ich części. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Ryjewo do wspólnego 

przygotowania i opracowania Lokalnej Strategii Rozwoju na obszarze Powiślańskiej 

Lokalnej Grupy Działania w okresie programowania Unii Europejskiej na lata 2014 - 

2020. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/29/15 w sprawie przystąpienia 

Gminy Ryjewo do wspólnego przygotowania i opracowania Lokalnej Strategii Rozwoju na 

obszarze Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania w okresie programowania Unii 

Europejskiej na lata 2014 - 2020. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/162/08 Rady Gminy Ryjewo 

z dnia 29 maja 2008roku w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Ryjewo                                   

do stowarzyszenia Powiślańska Lokalna Grupa Działania. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/30/15 w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XX/162/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 maja 2008roku w sprawie wyrażenia 

zgody na przystąpienie Gminy Ryjewo do stowarzyszenia Powiślańska Lokalna Grupa 

Działania. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Ryjewo oraz 

planów pracy komisji stałych Rady Gminy Ryjewo na 2015 rok. 

 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy po czym wystąpił z zapytaniem do 

radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0,, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/31/15 w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Gminy Ryjewo oraz planów pracy komisji stałych Rady Gminy Ryjewo na 

2015 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/8/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 05 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 
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Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/32/15 w sprawie zmiany 

Uchwały Nr II/8/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia  05 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia 

stawek podatku od środków transportowych. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek  – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/33/15 w sprawie zmiany 

Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/16/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2015 – 2024.   
 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek  – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/34/15 w sprawie zmiany 

Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.   

 

Ad.15. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

 8 stycznia odbyło się spotkanie w sprawie Planu Zagospodarowania Województwa 

Pomorskiego; 

 14 stycznia odbyło się spotkanie Zarządu PLGD z wójtami i burmistrzami  z powiatu 

kwidzyńskiego; 

 tego dnia odbyło się również spotkanie z ustępującymi sołtysami oraz spotkanie z 

Dyrektorem ZK w Kwidzynie w sprawie wykorzystania więźniów do prac na rzecz 

Gminy Ryjewo; 

 15 stycznia odbyło się spotkanie dotyczące dowozu uczniów do szkół; 

 16 stycznia odbyło się spotkanie w sprawie budowy budynku dla WTZ w Ryjewie; 
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 17 stycznia odbyło się zebranie sprawozdawcze w OSP Ryjewo połączone z 

podziękowaniem dla Komendanta PSP w Kwidzynie za przekazanie samochodu dla 

jednostki; 

 19 stycznia uczestniczyłem w spotkaniu zorganizowanym przez wiceministra 

sprawiedliwości Posła Jerzego Kozdroń i Senatora Rzeczypospolitej Polskiej Leszka 

Czarnobaja  z Marszałkiem Województwa Pomorskiego Wiesławem Byczkowskim na 

temat wykorzystania funduszy europejskich w latach 2007-2013w powiatach Żuław i 

Dolnego Powiśla na tle innych samorządów i nowej perspektywy finansowej UE na lata 

2014-2020;   

 tego samego dnia odbyło się spotkanie z członkami zarządu OSP Trzciano oraz 

Komendantem Powiatowym Policji;   

 w godzinach wieczornych w Benowie odbyło się pierwsze zebranie sołeckie po 

wyborach samorządowych. W tym Sołectwie Sołtysem została ponownie Pani Emilia 

Ostrowska - Cendrowska; 

 20 stycznia odbyło się spotkanie z przewoźnikami w sprawie dowozu dzieci 

niepełnosprawnych do SOSW Barcice;  

 również tego dnia odbyło się zebranie wiejskie w Pułkowicach, na którym Sołtysem 

na kolejną już szóstą kadencję wybrany został pan Franciszek Kwella; 

 21 stycznia odbyło się zebranie wiejskie w Jarzębinie na Sołtysa wybrany został pan Jacek 

Krzymowski; 

 22 stycznia odbyło się  spotkanie z firmą, która chce budować wiatraki na terenie gminy 

Ryjewo;  

 tego dnia odbyły się również spotkania ze Starostą w sprawie finansowania budowy 

WTZ oraz dwa zebrania wiejskie. W Rudnikach na Sołtysa wybrana została Pani 

Krystyna Dominik natomiast w Jałowcu Pan Krzysztof Bednarz; 

 23 stycznia miało miejsce spotkanie  z inspektorem nadzoru w Borowym Młynie 

dotyczące trudności w budowie wodociągu; 

 tego samego dnia odbyło się zebranie w Sołectwie Watkowice, nowym sołtysem 

została Pani Monika Kmiecik; 

 26 stycznia w Urzędzie Marszałkowskim w Departamencie Programów Rozwoju 

Obszarów Wiejskich podpisano kolejny aneks do umowy w ramach zadania „Budowa 

boiska sportowego ze sztuczną nawierzchnią oraz z budową oświetlenia wykorzystującego 

energię pochodzącą ze źródeł odnawialnych   w miejscowości Ryjewo” ; 

 również tego dnia odbyło się zebranie wiejskie w Barcicach gdzie nowym sołtysem 

wybrany został Pan Jacek Muraszewski; 

 27 stycznia złożyłem wizytę najstarszej mieszkance Gminy Ryjewo Pani Agnieszce Gajos 

mieszkance Barcic, która obchodziła 102 urodziny; 

 tego dnia odbyło się również zebranie wiejskie w Borowy Młynie Sołtysem został 

wybrany po raz kolejny Pan Tadeusz Szymański; 

 28 stycznia odbyło się spotkanie ze specjalistą w zakresie ochrony środowiska w związku 

z przygotowywaniem przetargu na modernizację oczyszczalni ścieków w Mątowskich 

Pastwiskach; 
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 również tego dnia odbyło się spotkanie z Panem Ryszardem Świlskim 

Wicemarszałkiem Woj. Pom., którego tematem była dostępność transportowa 

Dolnego Powiśla w kontekście inwestycji transportowych;  

  późnym popołudniem odbyło się spotkanie wiejskie w Sołeckie Ryjewo,  na sołtysa 

po raz siódmy wybrany został Pan Aleksander Grochowski; 

 29 stycznia uczestniczyłem w posiedzeniu Związku Gmin Pomorskich z nowo wybranymi 

wójtami;  

 również tego dnia odbyło się zebranie wiejskie w Trzcianie. Na sołtysa wybrany został 

Pan Stanisław Wojtaś; 

 30 stycznia odbyło się zebranie wiejskie w Mątowskich Pastwiskach. Sołtysem wybrany 

został Pan Piotr Bajerowski; 

 31 stycznia w Mikołajkach Pomorskich odbył się I Memoriał im. Eugeniusza 

Żebrowskiego w tenisie stołowym dla radnych, pracowników samorządowych gmin, 

powiatów i sejmiku województwa; Nasz reprezentant Roman Zbróg zajął II miejsce 

ulegając tylko Radnemu Sejmiku Województwa Panu Józefowi Sarnowskiemu; 

 2 lutego w KCK odbyła się Debata Rolna z Wiceministrem Rolnictwa Kazimierzem 

Plocke zorganizowana przez Pomorski Ośrodek Doradztwa Rolniczego w Gdańsku, 

Pomorska Izbę Rolniczą i Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa; 

 tego dnia spotkałem się również z Panią Bożeną Pajewską Powiatowym Inspektorem 

Nadzoru Budowlanego w Kwidzynie; 

 również 2 lutego odbyło się spotkanie z Z-cą Nadleśniczego Panem Waldemarem 

Zając w sprawie przejęcia drogi i uchwalenia planów miejscowych pozwalających 

uregulować sporne kwestie; 

 3 lutego odbyło się ostanie zebranie wiejskie w sołectwie Straszewo. Sołtysem wybrany 

został Pan Franciszek Pielak. 

 4 lutego odbyło się spotkanie z Panem Sławomirem Orzechowskim – przedstawicielem 

Energii Oświetlenie; 

 tego dnia odbyło się spotkanie wójtów i burmistrzów w sprawie spalarni oraz ZUO w 

Gilwie; 

 5 lutego w Malborku odbyło się spotkanie w sprawie projektu „E- liderzy Pomorza”; 

 16 lutego w GOK odbyło się spotkanie Sołtysa z przedstawicielami KGW Ryjewo, 

Dyrektora GOK, przedstawicieli Koła Emerytów i Rencistów oraz komendanta OSP 

Ryjewo, który niestety na spotkanie nie dotarł; 

 17 lutego Regionalna Izba Obrachunkowa w Gdańsku wraz z Związkiem Gmin 

Pomorskich zorganizowała szkolenie na temat nieprawidłowości wynikających z kontroli, 

również tego dnia dostarczono do Urzędu Marszałkowskiego wnioski o płatność dotyczące 

budowy placu zabaw w Jałowcu oraz akcji edukacyjnej „Sprzątamy Gminę Ryjewo”; 

 również 17 lutego odbyło się posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Ryjewo, na 

którym zapoznani zostali Państwo z uchwałami przygotowanymi na dzisiejszą sesję. 

Po posiedzeniu odbyło się szkolenie dla radnych i wójta prowadzone przez kancelarię 

adwokacja SBP – Sykuna -  Barczewski - Partnerzy sp.p.; 
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 18 lutego odbyło się spotkanie z Dyrektorem oddziału Zarządu Dróg Wojewódzkich w 

Sztumie Leszkiem Tyndą na tematy poruszane ma komisjach i sesjach rady oraz na 

zebraniach wiejskich; 

 tego dnia odbyło się również walne zebranie PLGD oraz spotkanie organizacyjne 

dotyczące obchodów 70 rocznicy powstania Szkoły Podstawowej w Ryjewie;  

 19 lutego odbyło się spotkanie z KGW z terenu Gminy Ryjewo w sprawie organizacji 

śniadania wielkanocnego, które odbędzie się  21 marca 2015 r. w sali Zespołu Szkół w 

Ryjewie; 

 20 lutego wraz z rolnikami spotkaliśmy się z firmą, która planuje budowę farmy wiatrowej 

na terenie Gminy Ryjewo; 

 21 lutego uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczym w OSP Benowo; 

 23 lutego odbyło się kolejne spotkanie dotyczące przygotowania stołu wielkanocnego, w 

spotkaniu uczestniczyli Dyrektorzy GOK oraz ZS, Pani B. Łukaszewska a także 

pracownicy UG.     

 

Pan Sławomir Słupczyński: Do Urzędu wpłynęła odpowiedź z Poczty Polskiej dot. wniosku 

sołectwa Trzciano i Straszewo odnośnie montażu skrzynek nadawczych w tych 

miejscowościach. Poczta Polska poinformowała, iż instalacja przedmiotowych skrzynek jest 

niemożliwa. Do maja 2012 roku we wskazanych miejscowościach były zainstalowane 

nadawcze skrzynki pocztowe, jednakże jak wskazały przeprowadzone badania liczba 

przesyłek wyjmowanych z tych urządzeń wyniosła kilkanaście sztuk miesięcznie. Klienci 

sporadycznie korzystali z nadawania przesyłek za pośrednictwem tych skrzynek i z tego 

powodu zostały one zdemontowane.  Mieszkańcy mogą natomiast nadawać listowe przesyłki 

u listonosza obsługującego miejscowość lub w filii Urzędu Pocztowego.  Również 

otrzymaliśmy pismo z Nadleśnictwa Kwidzyn dotyczące zamknięcia wiaduktu w 

miejscowości Borowy Młyn. Jest to wiadukt tak naprawdę nieużytkowany przez 

mieszkańców, dlatego jego wyłączenie nie przysporzy mieszkańcom żadnych trudności. 

 

Ad.16/17. Interpelacje i zapytania radnych/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych.  

 

Radna Barbara Wolak: Czy wiadomo, kiedy zostaną zamontowane lampy na ul. Łąki i próg 

zwalniający? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Od strony technicznej nie ma przeszkód do podłączenia  lamp. 

Są one zaplanowane do wykonania w tym roku, ale nie jestem w stanie określić dokładnego 

terminu gdyż ten zależy  od zakładu energetycznego. Z doświadczenia wiemy, że może to 

potrwać kilka miesięcy. Jeżeli chodzi o próg zwalniający to rozmawiałem z mieszkańcami, 

którym najbardziej zależy na ustawieniu tego progu i ustaliliśmy, że jak tylko pogoda pozwoli 

na rozpoczęcie prac to próg ten zostanie wykonany.  

 

Radna Barbara Wolak: Czy jest szansa na remont drogi, za nasypem kolejowym,  należącej 

do PKP. Mieszkańcy skarżą się na powstające tam koleiny i błoto. Również mieszkańcy ul. 

Krańcowej skarżą się na stan drogi. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Jeżeli chodzi o ul. Krańcową to jak najbardziej jesteśmy w 

stanie się tym zająć, natomiast, jeżeli chodzi o tą cześć ul. Łąki to jest to teren kolejowy, który 

od wielu lat mieszkańcy używają, jako drogę. Najlepszym rozwiązaniem na tym terenie 
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byłoby ułożenie płyt drogowych, niestety nie jest to nasz teren. My jak tylko pogoda na to 

pozwoli wyrównamy ten teren, ale w obecnej chwili z uwagi na grunt, jaki się tam znajduje 

byłoby to bez sensu.  

 

Radna Barbara Wolak: Brak jest koszy ulicznych i bardzo często zdarza się tak, że 

przechodnie wyrzucają śmieci do mijanych ogródków. Czy jest szansa żeby dostawić,  

chociaż dwa kosze uliczne na odcinku od skrzyżowania przy ul. Podgórnej w stronę Jałowca? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Tak. W budżecie mamy zarezerwowane środki na zakup 

dodatkowych koszy ulicznych.   

 

Radny Artur Orłowski: Na jakim etapie jest budowa sieci wodociągowej? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Wodociąg jest już praktycznie wykonany. Pozostała jeszcze do 

wykonania inwentaryzacja oraz odbiory robót. Jest szansa, że w połowie marca zostaną 

wykonane podłączenia dla mieszkańców.  

 

Radny Artur Orłowski: Były spotkania z przedstawicielami firmy, która chce ustawić farmy 

wiatrowe  na terenie naszej gminy. Jaka jest szansa, że farmy te powstaną? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: W studium uwarunkowań mamy wskazane trzy miejscowości, 

w których mogłyby znaleźć się takie farmy. Są to Watkowice, Straszewo  i Pułkowice. 

Dotyczy to działek trzech rolników, z którymi firmy zainteresowane tą inwestycją się już 

spotkały. Jedna z firm jest bardzo zdeterminowana by te farmy powstały. Jeżeli dojdzie do 

porozumienia z rolnikami to w okresie 4 – 5 lat farmy takie powinny powstać.  

 

Radna Bernadeta Łukaszewska: Rodzice dzieci uczęszczających na zajęcia dodatkowe, 

które odbywają się po południu proszą, aby w przyszłym przetargu na dowozy uwzględnić 

dwa autobusy do rozwozu dzieci z uwagi na fakt, iż w obecnej chwili dzieci rozwożone są 

jednym, przez co są zbyt późno w domach.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Weźmiemy to pod uwagę.  Przetarg będzie ogłaszany 

najprawdopodobniej w m-cu kwietniu i jeżeli są jakiekolwiek uwag bądź sugestie to można je 

zgłaszać również do Dyrektorów Szkół, którzy o dowozach wiedzą najwięcej.  

 

Radny Piotr Szachowicz:  W miejscowości Barcie zakład energetyczny wymieniał w 

zeszłym miesiącu uszkodzony słup energetyczny i po zakończeniu prac zdemontowany słup 

pozostawiono na jednej z działek.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zgłosimy to do Energii. 

 

Przewodniczący Rady: Chciałbym zwrócić uwagę na trzy kwestie związane z drogami. 

Jedna dotyczy powrócenia do rozmów z Zarządem Dróg Wojewódzkich na temat budowy 

chodnika przy ul. Podgórnej. Kolejna sprawa dotyczy wjazdów z ulic bocznych na drogę 

wojewódzką w Ryjewie. Przy remoncie wjazdy te są bardzo często pomijane  i dobrze byłoby 

na to zwrócić uwagę. Ostatnia spraw dotyczy wjazdu na ul. Różaną.  W miejscu, w którym 

kończy się kostka brukowa jest grunt, który automatycznie przenoszony jest na drogę. Żeby 

uniknąć zabrudzania tej drogi można by ułożyć  w tym miejscu kilka płyt drogowych.  

 

 Ad.18. Wolne wnioski i informacje.  
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Przewodniczący Rady: Chciałbym w imieniu  władz Miasta i Gminy Kwidzyn oraz Starosty 

zaprosić Państwa na uroczyste obchody Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych, 

które odbędą się dnia 1 marca w Marezie przy tablicy pamięci Konfederacji Obrony Wiary i 

Ojczyzny. Początek uroczystości o godz. 11.30. 

  

Ad.19. Zakończenie obrad.  

 

Wobec wyczerpania tematyki obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady IV 

sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 
 


